

## Announcement

# Publication funding for female researchers

(Call 2018 - version 07.03.2018)

**Deadline extended: 30.04.2019 !!**

### The project in brief:

The aim of the Publication Fund<sup>1</sup> is to give women scientists an opportunity to publish their research in a way that promotes their careers and helps them to become financially more independent. With an application for the publication funding of female scientists, research results can be published for whose publication costs cannot be covered, or only covered to a limited extent, by the usual sources of funding (i.e. publication funds within the framework of third-party funded projects, the university Open Access Publication Fund, funds from the department, etc.). Through this fund, publications in international journals with peer review procedures can be supported. The maximum funding amount per publication is 2,000 euros. The funding volume of the entire project amounts to 10,000 euros.

### Target group:

Eligible applicants are female postdoctoral and postgraduate scholars of the Faculty of Geosciences and Geography.

### Application:

Application requirements:

- Authorship status: either as sole author or, if part of a team, as first author, corresponding author or submitting author, i. e. responsible for the payment of publication fees
- Quality: Peer-Reviewed in an internationally recognised journal
- Publication confirmation (written evidence) or proof of submission of a manuscript for publication in an international journal with peer review procedure. In the latter case, financial support can only be granted subject to the condition that the approved funds are still available when the manuscript and the criteria set out below are accepted.

---

<sup>1</sup> The Equal Opportunities Team and the faculty management, with the assistance of female scientists, have raised funds from the University's Gender Equality Innovation Fund, which helps initiate innovative gender equality projects and aims to support women scientists in their career development. Further information on the Gender Equality Innovation Fund and the Program for Women Professors II can be found here: [www.uni-goettingen.de/de/542955.html](http://www.uni-goettingen.de/de/542955.html) and [www.uni-goettingen.de/de/115097.html](http://www.uni-goettingen.de/de/115097.html).

The application shall be made informally, taking into account the following points:

- Approx. one-sided explanation with
  - Explanation of the extent to which the publication and its (financial) promotion is conducive to academic career development
  - Mention of publication costs and, if necessary, further sources of financing
  - Indication of the expected date of issue or the date of invoice by the publisher
  - Declaration as to whether an application for funding has been or will be made elsewhere, and why funds from common sources (e. g. publication funds within the framework of third-party-funded projects, the university Open Access Publication Fund, funds of the department) cannot be used
- The manuscript of the publication must be attached.

The application should be sent by e-mail to the Geo Equal Opportunities Team (here: Katrin Kranz [katrin.kranz@geo.uni-goettingen.de](mailto:katrin.kranz@geo.uni-goettingen.de)) or to the Dean's Office ([dekanat@geo.uni-goettingen.de](mailto:dekanat@geo.uni-goettingen.de)).

**!! Deadline extended: 30.04.2019 !!**

**The application deadline is ~~30.09.2018~~. Until then, applications can be submitted on an ongoing basis, based on the principle of "first come, first served".**

#### **Selection and allocation:**

The selection committee is the faculty's research commission, which ideally decides within four weeks after receipt of the application. The award is based on the following criteria:

- 70%: Quality of the journal (internationally recognized journal with peer review procedure)
- 30%: clear justification of how exactly this helps career development and why this funding specifically is targeted (see explanation above)

If you have any questions, please do not hesitate to contact Katrin Kranz:

Geoscience Centre, room 1 on ground floor ([site plan](#)), phone: 0551/39-10807, e-mail: [katrin.kranz@geo.uni-goettingen.de](mailto:katrin.kranz@geo.uni-goettingen.de)

**Sgd. Equal Opportunities Office, Geo Faculty**

# Ausschreibung

## Publikationsförderung für Wissenschaftlerinnen

(Ausschreibung 2018 - Stand 07.03.2018)

**Deadline verlängert: 30.04.2019 !!**

### Das Projekt in Kürze:

Ziel des Publikationsförderungs-Fonds<sup>1</sup> ist es, Wissenschaftlerinnen eine Möglichkeit zu geben, ihre Forschung karrierefördernd und finanziell unabhängiger zu veröffentlichen.

Mit einem Antrag zur Publikationsförderung von Wissenschaftlerinnen können Forschungsergebnisse veröffentlicht werden, deren Publikationskosten nicht oder nur begrenzt durch die üblichen Finanzierungsquellen (Publikationsmittel im Rahmen von Drittmittelprojekten, der universitäre Open-Access-Publikationsfonds, Mittel der Abteilung etc.) gedeckt werden können. Durch diesen Fonds können Veröffentlichungen in internationalen Fachzeitschriften mit Peer-Review-Verfahren gefördert werden. Der maximale Förderbetrag je Veröffentlichung beträgt 2.000 Euro. Das Fördervolumen des gesamten Projektes beträgt 10.000 Euro.

### Zielgruppe:

Antragsberechtigt sind promovierte oder sich in der Endphase der Promotion befindende Wissenschaftlerinnen der Fakultät für Geowissenschaften und Geographie.

### Bewerbung:

Voraussetzung für eine Bewerbung sind:

- Status Autorinnenschaft: alleinige Autorin oder, da häufig im Team publiziert wird: Erstautorin, *corresponding author* oder *submitting author*, d.h. verantwortlich für die Bezahlung der Publikationsgebühren
- Qualität: Peer-Review in international anerkanntem Journal
- Publikationszusage (schriftlicher Beleg) bzw. Nachweis der Einreichung eines Manuskripts für die Veröffentlichung in einem internationalen Journal mit Peer-Review-Verfahren. Die finanzielle Unterstützung kann im letzteren Fall nur unter Vorbehalt noch verfügbarer Mittel bei Annahme des Manuskripts und der unten genannten Kriterien bewilligt werden.

<sup>1</sup> Das Geo-Gleichstellungsteam und die Fakultätsleitung haben unter Mitarbeit von Wissenschaftlerinnen der Fakultät finanzielle Mittel aus dem Gleichstellungs-Innovations-Fonds eingeworben, mit dem innovative Gleichstellungsprojekte in den Fakultäten angestoßen werden sollen, die Wissenschaftlerinnen in ihrer Karriereentwicklung fördern. Weitere Informationen zum Gleichstellungs-Innovations-Fonds und zum Professorinnenprogramm II sind hier abrufbar: <http://www.uni-goettingen.de/de/542955.html> bzw. <http://www.uni-goettingen.de/de/115097.html>

Der Antrag erfolgt formlos unter Berücksichtigung der folgenden Punkte:

- Ca. einseitige Begründung mit
  - Erläuterung, inwieweit die Publikation und ihre (finanzielle) Förderung der wissenschaftlichen Karriereentwicklung dienlich ist
  - Nennung der Publikationskosten plus ggf. Nennung weiterer Finanzierungsquellen
  - Nennung des voraussichtlichen Verausgabungszeitpunktes bzw. der Rechnungsstellung durch den Verlag
  - Erklärung, ob an anderer Stelle ein Antrag auf Gewährung von Mitteln gestellt wurde oder wird sowie Erklärung, warum Mittel aus gängigen Quellen (bspw. Publikationsmittel im Rahmen von Drittmittelprojekten, der universitäre Open-Access-Publikationsfonds, Mittel der Abteilung) nicht genutzt werden können
- Das Manuskript der Publikation ist beizufügen.

Die Bewerbung ist per E-Mail zu richten an das Geo-Gleichstellungsteam (hier: Katrin Kranz [katrin.kranz@geo.uni-goettingen.de](mailto:katrin.kranz@geo.uni-goettingen.de)) oder an das Dekanat ([dekanat@geo.uni-goettingen.de](mailto:dekanat@geo.uni-goettingen.de)).

**!! Deadline verlängert: 30.04.2019 !!**

**Bewerbungsschluss ist der ~~30.09.2018~~. Bis dahin können laufend Anträge eingereicht werden, über die nach dem Prinzip „first come, first served“ entschieden wird.**

#### **Auswahl und Vergabe:**

Das Auswahlgremium ist die Forschungskommission der Fakultät, sie entscheidet idealerweise innerhalb von vier Wochen nach Antragseingang über die Vergabe.

Die Vergabe basiert auf folgenden Kriterien:

- 70%: Qualität des Journals (international anerkanntes Journal mit Peer-Review-Verfahren)
- 30%: Nachvollziehbarkeit der Begründung

Für Fragen steht Ihnen gerne Katrin Kranz zur Verfügung:

Geowissenschaftliches Zentrum, Raum 1 (EG [Lageplan](#)), Telefon: 0551/39-10807

Mail: [katrin.kranz@geo.uni-goettingen.de](mailto:katrin.kranz@geo.uni-goettingen.de))

**Gez. Gleichstellungsteam der Geo-Fakultät**